



ເພື່ອການເຜີຍແຜ່

ສປປ ລາວ ຈະດຳເນີນຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ສຳລັບ ໂຄງການພະລັງງານໄຟຟ້ານ້ຳຕົກ ຊະນະຄາມ

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ, 11 ພຶດສະພາ 2020 - ລັດຖະບານ ສປປ ລາວ ຈະດຳເນີນ ຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ຂອງ ຄະນະກຳມາທິການແມ່ນ້ຳຂອງສາກົນ (ຄມສ) ຢ່າງເປັນທາງການ ສຳລັບ ໂຄງການພະລັງງານໄຟຟ້ານ້ຳຕົກ ຊະນະຄາມ ເຊິ່ງເປັນໂຄງການທີ 6 ທີ່ສະເໜີ ໂດຍ ສປປ ລາວ ທີ່ຢູ່ໃນລຳນ້ຳຂອງ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວແມ່ນໂຄງການເຂື່ອນໄຟຟ້າແບບນ້ຳໄຫລຜ່ານ (run-of-river dam) ເຊິ່ງຈະມີການດຳເນີນງານຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ຕະຫຼອດປີ ແລະ ຈະສາມາດຜະລິດໄຟຟ້າໄດ້ 684 ເມກາວັດ.

ໃນແຈ້ງການທີ່ສົ່ງໃຫ້ກອງເລຂາ ຄມສ, ລັດຖະບານລາວໄດ້ສະໜອງເອກະສານທາງວິສະວະກຳ ແລະ ການສຶກສາຄວາມເປັນໄປໄດ້ທາງດ້ານວິຊາການ, ລວມທັງການປະເມີນຜົນກະທົບທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມຂອງໂຄງການ ແລະ ການສຶກສາຕະກອນ ແລະ ການປະມົງ ເຊິ່ງເອກະສານເຫຼົ່ານີ້ຈະໄດ້ຖືກສົ່ງຕໍ່ໃຫ້ ບັນດາປະເທດສະມາຊິກ ຄມສ ອື່ນໆ ກໍຄື ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ຣາຊະອານາຈັກໄທ, ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ ເພື່ອພິຈາລະນາ.

ອີງຕາມການແຈ້ງການຂອງ ສປປ ລາວ, ການກໍ່ສ້າງຂອງໂຄງການຄາດວ່າຈະເລີ່ມຕົ້ນໃນປີ 2020 ແລະ ສຳເລັດໃນປີ 2028 ເຊິ່ງບົດຮຽວກັນນີ້ ທາງໂຄງການເອງຈະເລີ່ມຕົ້ນດຳເນີນທຸລະກິດ. ພະລັງງານໄຟຟ້າທີ່ຜະລິດຈາກໂຄງການສ່ວນໃຫຍ່ຈະສົ່ງອອກໄປປະເທດໄທ.

ຫົວໜ້າກອງເລຂາ ຄມສ, ທ່ານ ປອ ອັນ ພິສ ຣັດຕະ ໄດ້ກ່າວວ່າ “ປະເທດລາວໄດ້ສະເໜີໂຄງການດັ່ງກ່າວ ເຊິ່ງເປັນການນຳໃຊ້ນ້ຳໃນອ່າງແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ຕ້ອງຜ່ານຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ. ການຍື່ນສະເໜີໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ບັນດາປະເທດສະມາຊິກທີ່ຖືກແຈ້ງໃຫ້ຊາບ ແລະ ມະຫາຊົນ ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນທີ່ລະອຽດ ແລະ ສາມາດສຶກສາກ່ຽວກັບການນຳໃຊ້ນ້ຳ ແລະ ຜົນກະທົບທີ່ອາດຈະເກີດ ຈາກໂຄງການດັ່ງກ່າວ”.

ການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ແມ່ນຂັ້ນຕອນໜຶ່ງໃນລະບຽບການ ຂອງ ຄມສ ໃນການນຳໃຊ້ນ້ຳໃນລຳນ້ຳຂອງ ກໍຄື ລະບຽບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບ, ປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ແລະ ການຕົກລົງ (PNPCA). ພາຍໄຕ້ລະບຽບການດັ່ງກ່າວ, ບັນດາໂຄງການພື້ນຖານໂຄງລ່າງ ທີ່ນຳໃຊ້ນ້ຳໃນລຳນ້ຳຂອງ ໃນລະດູແລ້ງ ພາຍໃນອ່າງນ້ຳດຽວກັນ, ແລະ ໃນລະດູຝົນ ລະຫວ່າງສອງອ່າງນ້ຳ ຕ່າງກັນ, ຈະຕ້ອງໄດ້ດຳເນີນຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ. ໂຄງການທີ່ຈະຕ້ອງດຳເນີນຂະບວນການດັ່ງກ່າວແມ່ນ ໂຄງການຊົນລະປະທານຂະໜາດໃຫຍ່ ແລະ ໂຄງການພັດທະນາພະລັງງານໄຟຟ້ານ້ຳຕົກ ເຊິ່ງອາດສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ, ການໄຫຼຂອງນ້ຳ ແລະ ຄຸນນະພາບນ້ຳໃນລຳນ້ຳຂອງ.

ໃນຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ແມ່ນໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນທາງວິຊາການ ແລະ ບໍລິຫານ ຈາກກອງເລຂາ ຄມສ. ຄະນະກຳມະການຮ່ວມ ຂອງ (ຄມສ) ຈະໄດ້ພິຈາລະນາ ລັກສະນະທາງດ້ານວິຊາການຂອງໂຄງການ, ເຮັດການປະ ເມີນຜົນກະທົບຂ້າມຜ່ານຊາຍແດນທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ ບໍ່ວ່າຈະເປັນທາງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງ ຊຸມຊົນ ລຽບຕາມຝັ່ງແມ່ນ້ຳຂອງ, ພ້ອມທັງ ສະເໜີມາດຕະການເພື່ອຮັບມືກັບບັນຫາທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ. ຄະນະ ກຳມະການຮ່ວມມີຈຸດປະສົງເພື່ອ ບັນລຸຂໍ້ຕົກລົງຮ່ວມກັນ ວ່າດ້ວຍ ການສະເໜີນຳໃຊ້ນ້ຳໃນແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ລະບຸຂໍ້ກຳ ນົດ ແລະ ເງື່ອນໄຂຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບການສະເໜີນຳໃຊ້ນ້ຳດັ່ງກ່າວ. ເຊິ່ງຂໍ້ຕົກລົງດັ່ງກ່າວຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງບົດ ບັນທຶກຂອງການສະເໜີນຳໃຊ້ນ້ຳ ແລະ ບົດບັນທຶກການນຳໃຊ້ນ້ຳຕົວຈິງ ເວລາທີ່ໂຄງການໄດ້ເລີ່ມປະຕິບັດແລ້ວ.

ໂດຍທົ່ວໄປ, ຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າດັ່ງກ່າວແມ່ນໃຊ້ເວລາ 6 ເດືອນ ແລະ ສາມາດຂະຫຍາຍເວລາອອກໄດ້ ຕາມການເຫັນດີ ຂອງ ຄະນະກຳມະການຮ່ວມ. ຂະບວນການດັ່ງກ່າວບໍ່ໄດ້ມີເປົ້າຫມາຍໃນການອະນຸມັດ ຫຼື ບໍ່ອະນຸມັດ ໂຄງການທີ່ສະເໜີມາແຕ່ຢ່າງໃດ.

ອີງຕາມ ຄມສ, ລັດຖະບານ ລາວ ໄດ້ຍື່ນເອກະສານ ໂຄງການ ເຂື່ອນໄຟຟ້າ ຊະນະຄາມ ເພື່ອຂະບວນການປຶກສາຫາລື ລ່ວງໜ້າ ໃນວັນທີ 9 ກັນຍາ 2019, ພາຍຫຼັງການຍື່ນສະເໜີ ໂຄງການ ເຂື່ອນໄຟຟ້າ ຫຼວງພະບາງ. ແຕ່ເພື່ອຮັບປະກັນ ຂັ້ນຕອນການປຶກສາຫາລື ແຕ່ລະໂຄງການຢ່າງມີປະສິດທິພາບ, ຄະນະກຳມະການຮ່ວມ ໄດ້ຕັດສິນໃຈ ຈະດຳເນີນການ ປຶກສາຫາລື ໂຄງການເຂື່ອນໄຟຟ້າ ຊະນະຄາມ ຫລັງຈາກຂະບວນການດັ່ງກ່າວຂອງ ເຂື່ອນໄຟຟ້າ ຫຼວງພະບາງ ສິ້ນສຸດ ລົງ.

ອີງຕາມລະບຽບການຂອງ (ຄມສ) ພາຍຫລັງຈາກຍື່ນເອກະສານໃຫ້ພິຈາລະນາແລ້ວນັ້ນ, ທາງກອງເລຂາ ຄມສ ຈະທົບ ທວນ ແລະ ກວດກາ ຄວາມຄົບຖ້ວນສົມບູນຂອງເອກະສານທີ່ໄດ້ຍື່ນຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນລະບຽບການ. ເນື່ອງຈາກ ການກວດກາທາງດ້ານວິຊາການ ສຳລັບການປຶກສາຫາລື ໂຄງການໄຟຟ້າຫຼວງພະບາງ ໄດ້ສຳເລັດແລ້ວ, ບັດຈຸບັນກອງ ເລຂາກໍ່ໄດ້ ສຳເລັດການກວດສອບເອກະສານເບື້ອງຕົ້ນຂອງໂຄງການ ໄຟຟ້າ ຊະນະຄາມ ແລະ ໄດ້ສົ່ງເອກະສານທັງໝົດ ໄປຍັງອົກສາມປະເທດທີ່ຖືກແຈ້ງໃຫ້ຊາບເພື່ອກວດກາຄືນ. ບັນດາເອກະສານເຫຼົ່ານີ້ ແມ່ນມີຢູ່ໃນເວບໄຊທ໌ ຂອງ ຄມສ ເພື່ອໃຫ້ມະຫາຊົນເຂົ້າເຖິງໄດ້.

ຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ສຳລັບ ໂຄງການໄຟຟ້ານ້ຳຕົກ ຫຼວງພະບາງໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນໃນວັນທີ 8 ຕຸລາ 2019 ແລະ ກຳນົດຈະສິ້ນສຸດລົງ ໃນວັນທີ 7 ເມສາ 2020. ແຕ່ຍ້ອນການລະບາດຂອງພະຍາດ Covid-19, ຄະນະກຳມະການຮ່ວມ ຍັງບໍ່ສາມາດປະຊຸມໄດ້ເທື່ອເພື່ອຕົກລົງເຫັນດີກ່ຽວກັບຖະແຫຼງການຮ່ວມ ແລະ ແຜນປະຕິບັດງານຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງ ຕໍ່ໄປແມ່ນວັນທີ 4 ມິຖຸນາ 2020.

ຈົນຮອດປັດຈຸບັນ, ມີທັງໝົດ 49 ໂຄງການ ໃນບັນດາສາຂາແມ່ນ້ຳຂອງ ທີ່ຖືກຍື່ນເພື່ອດຳເນີນຂະບວນການປຶກສາ ຫາລືລ່ວງໜ້າ ລວມມີ 3 ໂຄງການຈາກ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, 30 ໂຄງການຈາກ ສປປ ລາວ, 2 ໂຄງການ ຈາກຣາ ຊະອານາຈັກໄທ ແລະ 14 ໂຄງການ ຈາກ ສສ ຫວຽດນາມ. ນອກຈາກໂຄງການ ຊະນະຄາມແລ້ວ, ກໍ່ຍັງມີອີກ 5 ໂຄງການຢູ່ລຳນ້ຳຂອງຈາກ ສປປ ລາວ ທີ່ໄດ້ຖືກຍື່ນເພື່ອດຳເນີນຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າຄື: ໂຄງການພະລັງ ງານໄຟຟ້ານ້ຳຕົກໄຊຍະບູລີ, ດອນສາໂຫງ, ປາກແປງ, ປາກລາຍ, ແລະ ຫຼວງພະບາງ.

ໂຄງການໄຟຟ້ານໍ້າຕົກ ຊະນະຄາມ ແມ່ນຕັ້ງຢູ່ລະຫວ່າງ ແຂວງໄຊຍະບູລີ ແລະ ແຂວງວຽງຈັນ ຂອງ ສປປ ລາວ, ຢູ່ເໜືອ ຊາຍແດນ ລາວ - ໄທ ຈັງຫວັດ ເລີຍ ປະມານ 2 ກິໂລແມັດ ແລະ ຫ່າງຈາກທະເລປະມານ 1,737 km ແລະ ຫ່າງຈາກເມືອງ ຊະນະຄາມ, ແຂວງວຽງຈັນ ປະມານ 25 ກິໂລແມັດ. ທາງປາຍນໍ້າຂອງໂຄງການ ຫ່າງຈາກນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນປະມານ 155 ກິໂລແມັດ ແລະ ໂຄງການຕັ້ງຢູ່ທາງທ້າຍນໍ້າຂອງ ໂຄງການໄຟຟ້າປາກລາຍ ຫ່າງລົງມາ ປະມານ 84 ກິໂລແມັດ.

ໂຮງຈັກໄຟຟ້າມີຄວາມຍາວປະມານ 350 ແມັດ ແລະ ສູງ 58 ແມັດ, ແລະ ມີຈັກຜະລິດໄຟຟ້າ 12 ເຄື່ອງ, ແຕ່ລະເຄື່ອງສາມາດຜະລິດໄຟຟ້າໄດ້ 57 ເມກາວັດ.

ອີງຕາມເອກະສານທີ່ຍື່ນມານັ້ນ, ບໍລິສັດ ພະລັງງານໄຟຟ້ານໍ້າຕົກ ຕໍາຖິງ (ລາວ) ຊະນະຄາມ ຈຳກັດ ເຊິ່ງແມ່ນບໍລິສັດ ທີ່ເປັນຜູ້ພັດທະນາດຳເນີນໂຄງການດັ່ງກ່າວ. ມູນຄ່າທັງໝົດ ຂອງໂຄງການແມ່ນປະມານ 2,073 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດ. ໃນຈຳນວນດັ່ງກ່າວ, ປະມານ 27,7 ລ້ານໂດລາສະຫະລັດໄດ້ຖືກຈັດສັນສຳລັບມາດຕະການບັນເທົາ ກ່ຽວກັບສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາໂຄງການ.

ຄະນະກຳມະທິການເຮັດວຽກຮ່ວມ ຄມສ ປະກອບດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າວິຊາການອາວຸໂສຈາກ ຣາຊະອານາຈັກ ກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ , ຣາຊະອານາຈັກໄທ, ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ ແລະ ເຮັດໜ້າທີ່ເປັນທີ່ປຶກສາໃຫ້ແກ່ຄະນະກຳມະການຮ່ວມຂອງ ຄມສ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ, ຈະພົບປະກັນໃນວັນທີ 16 ມິຖຸນາ 2020 ນີ້ ເພື່ອປຶກສາຫາລືບັນຫາຫຼັກກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນຂະບວນການປຶກສາຫາລືລ່ວງໜ້າ ລວມເຖິງກຳນົດມື້ລິເລີ່ມຂອງຂະບວນການດັ່ງກ່າວເປັນເວລາ 6 ເດືອນ.

ຄມສ ພ້ອມທັງ ບັນດາກອງເລຂາ ຄະນະກຳມະການແມ່ນໍ້າຂອງແຫ່ງຊາດ ຈະອໍານວຍຄວາມສະດວກ ໃນການປຶກສາຫາລືລະດັບພາກພື້ນ ແລະ ລະດັບຊາດ ເພື່ອຮັບຟັງ ທັດສະນະຈາກ ພາກສ່ວນຕ່າງໆ ກ່ຽວກັບກໍລະນີໂຄງການດັ່ງກ່າວ.

ຫມາຍເຫດ:

ຄມສ ແມ່ນ ອົງການຈັດຕັ້ງ ລະຫວ່າງລັດຖະບານ ເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຮ່ວມມື ໃນອາງແມ່ນໍ້າຂອງ ຕອນລຸ່ມ, ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 1995 ອີງຕາມສັນຍາແມ່ນໍ້າຂອງ ລະຫວ່າງ ຣາຊະອານາຈັກກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ , ຣາຊະອານາຈັກໄທ, ແລະ ສສ ຫວຽດນາມ. ອົງການດັ່ງກ່າວເປັນກົນໄກລະດັບພາກພື້ນ ເພື່ອການຮ່ວມມື ກ່ຽວກັບນໍ້າ ແລະ ທັງເປັນ ສູນກາງຄວາມຮູ້ການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນນໍ້າເພື່ອການພັດທະນາ ທີ່ຍືນຍົງ ຂອງ ພາກພື້ນ.

- ຈົບ -

ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມ, ກະລຸນາຕິດຕໍ່ :

ທ່ານ ໂສພຽກ ແມ, ເຈົ້າໜ້າທີ່ ການ ຂ່າວສື່ສານ,
ກອງເລຂາ ຄະນະກຳມະການແມ່ນໍ້າຂອງສາກົນ

ອີເມວ: sopheak@mrcmekong.org

ມືຖື : +856-20-77779168

###